
Otevřený dopis zaměstnancům  

Dopravního podniku měst Liberce a Jablonce nad Nisou, a.s. 

 

Vážení pracovníci DPMLJ, 

v dopravním podniku, stejně jako v dalších městských společnostech, se blíží dovršení změny 
ve způsobu řízení. Zástupci vlastníků – měst Liberec a Jablonec nad Nisou – budou nadále jen 
v dozorčí radě, představenstvo DPMLJ se zmenší a bude tvořeno výkonnými manažery. 
Změny by měly přinést do řízení firmy stabilitu nezávislou na volebních cyklech a napravit 
dnešní nerovnováhu v pravomocích a odpovědnosti orgánů společnosti. 

Vrcholový management tedy získá silnější postavení. Toto musí být na druhé straně vyváženo 
jasným strategickým zadáním od vlastníků. Naše vize pro DPMLJ je jednoduchá. Chceme 
silnou a sebevědomou firmu, která ve vlastní režii zajišťuje kvalitní městskou hromadnou 
dopravu pro oba své vlastníky a je schopna své kapacity konkurenceschopně nabízet i do 
oblasti příměstské dopravy. Jsme přesvědčeni, že DPMLJ má potenciál tohoto stavu 
dosáhnout. Než tomu tak bude, čeká samozřejmě dopravní podnik ještě hodně práce. Jsme 
připraveni v ní DPMLJ plně podporovat a věříme, že tento cíl si získá především vás, řidiče, 
dispečery, opraváře a všechny další zaměstnance, kteří v dopravním podniku pracují.  

Jako součást přípravy na změny v řízení byly ve všech městských firmách provedeny 
hloubkové audity. Jejich cílem bylo popsat současný stav firem se zaměřením na existující 
problémy a rizika. Výstupy auditu v DPMLJ bude představenstvo společnosti teprve 
projednávat, ale hlavní závěry jsou jasné a vlastně nijak překvapivé. Dopravní podnik je 
dobře řízen na běžné provozní úrovni, je ale zapleten do sítě nevyrovnaných, nevýhodných a 
rizikových smluv, které se týkají společnosti BusLine a firem s vazbami na tuto společnost. 
Kořeny těchto smluvních vztahů pocházejí z přelomu let 2009/2010, nová smluvní ujednání 
tohoto typu však vznikala dále až do konce roku 2014.  

Jsme přesvědčeni, že se ve spolupráci obou vlastníků a představenstva najde v krátké době 
nejvhodnější řešení, které umožní bezproblémové fungování DPMLJ, dokončení změny ve 
struktuře řízení, vytvoří předpoklady pro odstranění alespoň hlavních smluvních rizik a bude 
směřovat k postupnému naplnění vize silného dopravního podniku. 

Považujeme za důležité, abyste jako zaměstnanci měli úplné a nezkreslené informace, 
budeme proto na představenstvu DPMLJ navrhovat zveřejnění auditu nebo alespoň jeho 
souhrnné části. Zároveň počítáme ve výhledu několika týdnů se setkáním představenstva s 
kmenovými zaměstnanci DPMLJ, a.s. 

 

v Liberci    26.10. 2015  

Martin Čulík a Josef Šedlbauer (předseda a místopředseda představenstva) 

Tomáš Kysela (gesční náměstek pro technickou infrastrukturu) 


